	27 September 2006 - Launching around the globe on the same day, Nokia has opted for one big hit rather than pacing the launch of its latest products over several weeks or months. 

While even the Nokia spokesman keen to show us the phone professed that he had seen it for as long as we had, our initial first impressions are very good. 

Quoting Simon Ainslie the new Managing Director of Nokia, who recently joined from operator T-Mobile "There isn't much that it doesn't do" and when you look at the phone's features we, like Nokia, are hard pressed to see what's missing; 5 megapixel camera, 3G, wireless connectivity, dedicated music buttons, HDSPA, even GPS and bar missing a QWERTY keyboard you're pretty much there. Nokia has even gone as far as using the slogan “It’s what computers have become". 

Wanting to be more than just another phone, the device comes with a dedicated maps application that includes maps for more than 100 countries and covers more than 15 million points of interest on a separate CD that you load into the phone depending on what you need and where you are. In our brief encounter we weren't able to see the GPS element in action. 

The more conventional, but far from ordinary, is the announcement that the phone packs in a 5 megapixel camera boasting a Carl Zeiss lens, but no zoom. Nokia isn't the first to announce a hike in megapixel count, LG and Samsung are already all over that one, but it's good to see that Nokia isn't prepared to be left behind. 

Unfortunately we weren't able to take any images away with us to see the quality, but the interface looked similar to other Nokia camera handsets and the 2.6-inch QVGA 16 million colour display screen certainly gives you a camera feel. 

Luckily Nokia seems to have resisted the urge to put a rather large lens cover a la the K800i from Sony Ericsson instead opting for a robust, but thin lens cover which does the job just as well. 

Other features include HSDPA, or 3.5G, the N95 also supports WLAN, EDGE, and WCDMA networks, 3D graphics, built-in stereo speakers, a 3.5mm audio jack, a microSD card slot, and mini USB socket. 

So it must be a brick, like the N93 - "the size of a house" one Journalist next to us asked - well actually it's rather small, slightly bigger than the N71 but still very compact and bijou. 

Bored with the clamshell, candy bar or regular slider, the N95 enlists a triple slide function - up for the numerical keypad, down for the dedicated music keys, which are, in the model we looked at, slightly hidden and rubbery to touch. 

The main keypad itself is, thankfully, rather staid and boring and Nokia has resisted the temptation as with previous models to make you jump through a series of hoops to simply dial a number. 

The front of the slider, aside from the large screen that dominates the design features call, hang up and select buttons as well as the menu button with its strange icon (now in its third year) and a multimedia button that zooms you to the multimedia features. 

Nokia users will also be pleased to hear that the interface looks identical to current models and the Finnish company hasn't chosen this moment in time to do anything too drastic here either.


	27 сентября – Запуская в продажу в один день по всему миру , Nokia предпочли нанести один сокрушительный удар, а не медленно продвигать последние продуктов в течение нескольких недель или месяцев.

В то время, как даже представитель Nokia, показывавший нам телефон, открыто заявил, что он видел его не дольше, чем мы, первые впечатления о телефоне очень хорошие.
Цитируя Саймона Айнсли, нового главного менеджера Nokia, который недавно пришел из компании-оператора T-Mobile «Не так уж много того, чего он не может» и когда мы смотрим на возможности телефона мы, как и Nokia, с трудом замечаем чего же не хватает: 5  мегапиксельная камера, 3G, беспроводное подключение, выделенные кнопки для музыки, HDSPA, даже GPS и клавиатура стандарта QWERTY без пробела – это все там есть. Nokia зашли настолько далеко, чтобы использовать слоган: «Это то, чем стали компьютеры».

Желание быть не просто очередным телефоном приводит к тому, что данное устройство поставляется со специальным картографическим ПО, включающим карты для более чем 100 стран и покрывающим более 15 миллионов географических точек на отдельном CD, которые вы загружаете в телефон в зависимости от того, что вам надо и где вы находитесь. Во время нашего короткого знакомства мы не смогли увидеть GPS в действии.
Более привычным, но далеким от ординарности, было заявление, что телефон включает 5 мегапиксельную камеру с линзами Carl Zeiss, но без зума. Nokia не первыми объявляют повышение количества пикселей, LG и Samsung уже давно этим занимаются, но приятно видеть, что Nokia не хотят отставать.
К сожалению мы не смогли взять полученные снимки с собой, чтобы увидеть качество, но интерфейс похож на другие камеры Nokia и 2,6 дюймовый дисплей QVGA с 16 миллионами цветов действительно придает сходство с настоящей камерой.
К счастью Nokia отказались от идеи вставить довольно большую защиту для линз наподобие Sony Ericsson K800i, а ограничились надежными, но тонкими линзами, которые также хорошо справляются.
К другим возможностям относится HSDPA (или 3.5G), поддержка сетей WLAN, EDGE и WCDMA, трехмерная графика, встроенные стерео динамики, 3,5 миллиметровый аудио разъем, слот для microSD карт и разъем mini USB.
 «Он должен быть размером с кирпич, как N93 – размером с дом» спросил один журналист. Что ж – на самом деле он довольно небольшой, слегка больше N71, но все равно очень компактный и изящный.

Nokia наскучили обычные формы телефонов, поэтому N95 представляет собой слайдер с тремя функциями – вверх для цифровой клавиатуры и вниз для отдельным кнопок управления музыкой.
Главная клавиатура, слава Богу, довольно консервативная. Nokia преодолели искушение заставить вас, как в предыдущих моделях, проходить серию прыжков, чтобы просто набрать номер.
Лицевая сторона слайдера, помимо большого экрана, включает кнопки вызова, отмены вызова и кнопки выбора, как кнопки меню и мультимедиа, которая переводит вас к мультимедиа функциям.

Пользователи Nokia будет приятно услышать, что интерфейс идентичен предыдущим моделям и финская компания не решилась делать какие-либо серьезные изменения.



